 (
MSc
c
) (
طب المجتمع
) (
Community
 
medicine
)


	S N

	Title English
	Title Arabic
	Author 
	Year

	1
	Study of the effect of work shift on hearing among cotton textile industry.
	دراسه مدي تاثير تغير ورديات العمل على حاسه السمع عند عمال صناعه نسيج القطن
	اماني رفعت محمد محمود
	1990

	2
	Ventilatory function tests norms and their calculation method among male egyptian secondary school pupils.
	المعدلات الطبيعيه لبعض وظااف الراتين وكيفيه حساباتها لمجموعه من طلاب المدارس الثانويه
	عبد اللطيف عبد الرحمن المر
	1988

	3
	Silicosis among workers in sand bricks industry.
	مرض السيليكوزيس بين عمال صناعه الطوب الرملي
	جعفر محمد عبد الرسول حسن
	1983

	4
	Study of association between occupation and skin cancer.
	دراسه اضطرابات الجهاز التنفسي بين العمال فى صناعه منسوجات الاكريلك
	محمد محمود شبل
	1997

	5
	Study of medical records in surgical department of shebin el kom teaching hospital(year 1990).
	دراسه السجلات الطبيه بقسم الجراحه بمستشفي شبين الكوم التعليمى
	هويدا محمد انور طه الشاذلي
	1992

	6
	Study of ametropia in primary school children in menoufia governorate.
	دراسه خلل الانكسار الضواي للعين فى اطفال المدارس الابتداايه بمحافظه المنوفيه
	اميمه ابو الفتوح محمد محروس
	1992

	7
	Study of impairment and disability in spinning and weaving companies in middle delta region (menoufiya & gharbia governorates ).
	دراسه الضرر والعجز المهني بين عمال شركات الغزل والنسيج فى منطقه وسط الدلتا ( فى محافظتى المنوفيه والغربيه )
	محمود السيد محمود ابو سالم
	1994

	8
	Study of accidents among workers in misr-shebin el- kom spinning and weaving company from 1988-1992.
	دراسه الحوادث بين عمال شركه مصر شبين الكوم للغزل والنسيج في الفتره من 1988 -1992
	عاطف عوض ميخاايل تادرس
	1994

	9
	Assessment of nutritianal status of primary school children,aged 6-12 years in rural area.
	تقييم الحاله الغذاايه لتلاميذ المدارس الابتداايه سن 6 -12 سنه في منطقه ريفيه
	ربيع الدسوقي البهنسى
	1983

	10
	Imbalance of body weight among female students living in dormitory of menoufiya university in relation to feeding habits.
	اختلال وزن الجسم بين الطالبات المقيمات بالمدينه الجامعيه بجامعه المنوفيه وعلاقته بالعادات الغذاايه
	اميمه توفيق الهنداوي
	1993

	11
	Study of female circumcision in menoufiya governorate.
	دراسه عن ختان الاناث في محافظه المنوفيه
	صفاء عبد الفتاح بدر
	1998

	12
	An epidemiological study of preschool mortality in menoufiya governorate.
	دراسه وباايه عن وفيات الاطفال دون السن المدرسي فى محافظه المنوفيه
	محمد احمد جعفر
	1998

	13
	Epidemiological study of otitis media among school children in cairo.
	دراسه وباايه لالتهاب الاذن الوسطي بين اطفال المدارس بالقاهره
	عصام عبد المنعم مصطفي
	1989

	14
	Study of water quality in shebin el- kom city and its impact on the health of pre-school children.
	دراسه لنوعيه مياه الشرب لمدينه شبين الكوم وتاثيرها علي صحه الاطفال فى سن ما قبل المدرسه
	لمياء احمد بسيوني
	1994

	15
	Study of health disorders among exposed workers in an end product aluminum factory.
	دراسه الاضطرابات الصحيه بين عمال مصنع منتجات الالومنيوم
	ايمان عبد العظيم عبد الخالق سالم
	2001

	16
	Morbidtty and use of health services among fertile women practicing and not practicing family planning in egyptian village.
	الحالات المرضيه واستخدام الخدمات الصحيه بين المستعملات والغير مستعملات لوساال تنظيم الاسره في القريه المصريه
	تغريد محمد محمود فرحات
	1982

	17
	Study of some somatic and neuro-behavioural disorders among workers in radiology departments in menoufia hospitals.
	دراسه بعض الاضطرابات الجسميه والسلوكيه بين العمال في اقسام الاشعه بمستشفيات المنوفيه
	منال احمد احمد البتانوني
	1999

	18
	Prevalence of brucellosis and related knowledge, attitude and practice among veterinarians in shebin el- kom district (menoufiya governorate).
	معدل انتشار مرض البروسيلا والمعلومات والاتجاهات والممارسات المرتبطه به بين البيطريين في مركز شبين الكوم ( محافظه المنوفيه )
	فيصل مصطفي فرحات
	1998

	19
	Study of duodenal micro flora and its relation to biliary and gastroduodenal diseases.
	دراسه لميكروبات الاثني عشر وعلاقتها بامراض المراره وامراض المعده والاثنى عشر
	فاتن محمد عبدالعزيز
	1983

	20
	Study of the effect of noise on hearing of the exposed workers in the spring factory.
	دراسه عن تاثير الضوضاء علي السمع
	فوزيه عبد السميع
	1979

	21
	Health hazards of artificial and synthetic fibres.
	تجربه لانتاج الالياف الصناعيه
	سوسن حسن ابراهيم
	1981

	22
	Family history of breast cancer as a risk indicator for the disease.
	العوامل الوراثيه لسرطان الثدي
	مني محمود احمد عمر
	1987

	23
	Effect of health education program on knowledge, attitude and practice of menoufiya university students and their families towards avian influenze
	تاثير برنامج للتثقيف الصحي على معلومات واتجاهات وممارسات طلاب جامعه المنوفيه واسرهم تجاه مرض انفلونزا الطيور
	رضا عبد اللطيف ابراهيم
	2008

	24
	Quality assessment of child health services provided by maternal and child health centers in shebin el- kom city.
	تقييم جوده اداء الخدمات الصحيه للطفل التي تقدم بواسطه مراكز رعايه الامومه والطفوله فى مدينه شبين الكوم
	مايسه عزت حموده
	2000

	25
	Protein-calorie malnutrition in post-hepatitic cirrhotic patients attenending menoufia national liver institute.
	سوء التغذيه الناتج من نقص البروتين والسعرات في مرضى التليف الكبدى التشعمى الفيروسى المترددين على معهد الكبد القومى بالمنوفيه
	فاطمه محمد شبل
	2002

	26
	Study of quality of life among elderly women in shebin el- kom city & district.
	دراسه نوعيه الحيله بين السيدات المسنات في مدينه ومركز شبين الكوم
	حنان محمد حامد حتحوت
	2003

	27
	Study of epidemiological features of different types of tumors in patients attending oncology departement of menoufia university hospital.
	دراسه الخصااص الوباايه للاورام في المرضى المترددين على قسم الاورام بمستشفى جامعه المنوفيه
	ياسر عطا شحاته غنيم
	2003

	28
	Study of health disorders among workers in water based paints factory in sadat city (menoufiya governorate).
	دراسه الاضطرابات الصحيه بين عمال مصنع للبويات ذات القاعده الماايه بمدينه السادات ( محافظه المنوفيه )
	احمد عبد الجواد احمد اسماعيل
	2004

	29
	The impact of primary health care team communication skills on patient’s compliance in shebin el- kom districts.
	تاثير مهارات التواصل لفريق الرعايه الصحيه الاوليه علي تجاوب المريض صحيا فى مركز شبين الكوم
	عزه علي عبد العظيم طه
	2003

	30
	Study of health disorders among workers in poultry breeding farms (menoufiya governorate).
	دراسه الاضطرابات الصحيه بين عمال مزارع تربيه الدواجن ( محافظه المنوفيه )
	مرفت محمد الدلاتوني
	2004

	31
	Smoking and liver cirrhosis among chronic hepatitis"c" patients.
	التدخين وتشمع الكبد بين مرضي الالتهاب الكبدى الفيروسى المزمن " سى "
	مني عبد الرؤوف احمد محمد
	2005

	32
	Study of hepatitis b infection and vaccination among health care providers in menoufiya governorate.
	دراسه الالتهاب الكبدي الفيروسى ب من حبث العدوى والتطعيم بين مقدمى الرعايه الصحيه بمحافظه المنوفيه
	ايات رشدي احمد
	2005

	33
	Situation analysis of hospital acquired infections in some surgical departments in menoufiya university hospitals.
	تحليل لوضع عدوي المستشفيات المكتسبه فى بعض اقسام الجراحه بمستشفيات جامعه المنوفيه
	مينا نبيه فوزي باسيلى
	2005

	34
	Risk factors of hepatitis’’a’’ among children with special emphasis on fulminant cases.
	دراسه عوامل خطوره الاصابه بالالتهاب الكبدي الفيروسى ( ا) بين الاطفال مع التركيز على حالات التدهور الشديد فى وظااف الكبد
	وسام صابر مراد
	2005

	35
	Susceptibilit to rubella infection and related knowledge, attitude and practice for women attending maternal and child health center (shbin el kom city).
	احتماليه التعرض للحصبه الالملنيه والمعلومات والاتجاهات والممارسات تجاها لدي السيدات المترددات على مركز رعايه الامومه والطفوله فى مدينه شبين الكوم
	هاله مروان محمد جبر
	2007

	36
	Urinary iodine as an indicator of iodine deiciency in a sample of basic school children in menouf district "menoufiya governorate"
	قياس مستوي اليود فى البول كماشر لنقص اليود بين عينه اطفال مدارس التعليم الاساسى فى مركز منوف ( محافظه المنوفيه )
	داليا السيد دسوقي عبد اللا
	2007

	37
	Reproductive health knowledge -attitude and practice of egyption and libyan females
	المعلومات والاتجاهات والممارسات الخاصه بالصحه الانجابيه بين النساء المصريات والليبيات (دراسه مقارنه)
	سعاد علي الصغير سركز
	2007

	38
	Epidemiologyof hypothyroidism in menoufiya governorate
	وباايات نقص هرمون الغده الدرقيه بين حديثي الولاده فى محافظه المنوفيه
	زينب عبد العزيز قاسمي عبد الله
	2009

	39
	Auditory and respiratory health disorders among workers in an iron and steel factory
	الاضطرابات السمعيه والتنفسيه بين عمال مصنع للحديد والصلب في محافظه المنوفيه
	هبه خضري علام
	2009

	40
	Seroprevalence of hepatitis a among basic school children (menoufiya governorate)
	الانتشار المصلي لالتهاب الكبد (ا) بين اطفال مدارس التعليم الاساسى (محافظه المنوفيه)
	مروه فكري حسن يوسف
	2009

	41
	Antibiotics use in menoufiya university and shebin el-kom teaching hospitals (a comparative study)

	دراسه مقارنه عن استخدام المضادات الحيويه بين مستشفي جامعه المنوفيه ومستشفى شبين الكوم التعليمى
	ياسر محمد محمد بدير
	2010

	42
	Health disorders among workers in a glue factory (queisna- menoufiya)
	المخاطر الصحيي بين العاملين فى مصنع الغراء (قويسنا - منوفيه)
	عزيزه سعد محمد البدري
	2011

	43
	Epidemiology of substance abuse among secondary school children - menoufiya governorate
	وباايات التعاطي بين اطفال المدارس الثانويه فى محافظه المنوفيه
	شيماء شريف زكي
	2011

	44
	Compliance of diabetic patients with the prescribed clinical regimen
	التزام مرضي السكرى بالنظام العلاجى الموضوع لهم
	ايمن عبد الرازق عبد الخالق عطيه
	2013

	45
	Respiratory and auditory health disorders among workers in a glass factory
	الاضطرابات الصحيه التنفسيه والسمعيه بين عمال مصنع الزجاج (المنطقه الصناعيه - قويسنا - محافظه المنوفيه)
	فاتن عز العرب محمد يونس
	2013

	46
	Quality of Drinking Water in Menoufia Governorate
	جوده مياه الشرب في محافظه المنوفيه
	غدير ماهر محمد الشيخ
	2013

	47
	Epidemiology of Iron Deficiency Anemia among Primary School Children (6-11 Years), Menoufia Governorate
	وباايات انيميا نقص الحديد بين اطفال المدارس الابتداايه (6-11 عاما) في محافظه المنوفيه
	نهاد بدر عبد العاطي السيد
	2014

	48
	Seroprevalance Of Hepatitis B Among Pregnant Women Attending Maternal And Child Health Centres In Menoufiya Governorate
	الانتشار المصلي لفيروس الالتهاب الكبدي (ب) بين النساء الحوامل في محافظه المنوفيه
	سنيه علي سليمان على يحيى
	2014

	49
	Assessment Of Nutritional Status For Preschool Children (From 3 - 6 Years)
	تقييم الحاله التغدويه لاطفال ما قبل المدرسي (من 3 - 6 سنوات)
	علا شوقي احمد خلف الله
	2014

	50
	Predictors of poor response to hepatitis B vaccine among health care workers at National Liver Institute hospital
	العوامل المسببه لعدم الاستجابه للقاح الالتهاب الكبدي (بي) بين اعضاء الفريق الطبي في مستشفي معهد الكبد القومي
	ايناس ماجد عبد الظاهر معاذ
	2014

	51
	The Successes and the challenges of Egyptian Health Sector Reform Program
	النجاحات و التحديات التي تواجه نظام الاصلاح الصحي في مصر
	رشا محمود خضر
	2015

	52
	Epidemiology of Obesity among Primary School Children-Menoufia Governorate
	وباايات السمنه بين اطفال المدارس الابتداايه في محافظه المنوفيه
	سالي عبد الونيس محيسن حسن
	2015

	53
	Respiratory and Auditory Health Disorders among Workers in a Plastic Factory (Queisna City- Menoufia Governorate)
	الاضطرابات الصحيه التنفسيه و السمعيه بين عمال مصنع البلاستيك (مدينه قويسنا-محافظه المنوفيه)
	اسماء عبد الرحيم عبد اللطيف احمد
	2015

	54
	Validity of General Health Questionnaire as a Screening Tool for Mental Health Disorders among Secondary School Students (Menoufia Governorate)
	صلاحيه استخدام الاستبيان العام للصحه كاختبار كشفي للاضطرابات النفسيه بين طلاب المدارس الثانويه - محافظه المنوفيه
	ناصر عصمت مرعي جبريل
	2015

	55
	Epidemiology of Iron Deficiency Anemia among Pregnant Women Attending Primary Health Care Centers (in Menoufia -Egypt and Taiz -Yemen)
	وباايات انيميا نقص الحديد بين السيدات الحوامل المترددات علي مراكز الرعايه الصحيه الاوليه بمحافظتي 
 المنوفيه بمصر وتعز باليمن 
)
	سمر حمود احمد قاسم العشاري
	2015

	56
	Epidemiology of Dental Caries among Preparatory School Children (12-15 years) in Shebin El-kom District- Menoufia Governorate
	وباايات تسوس الاسنان بين اطفال المدارس الاعداديه 
12-15 عاما في مركز شبين الكوم - محافظه المنوفيه
	يسرا علي رحيم الغلبان
	2015

	57
	Knowledge, Attitude and Practice about Breast Self- Examination among Females in Reproductive Age
	المعلومات والاتجاهات والممارسات المتعلقة بالفحص الذاتي للثدي بين النساء في سن الانجاب بمراز شبين الكوم–محافظة المنوفية
	شيماء يحيى عبد الرؤوف
	2016

	58
	Epidemiology of Fungal Infection among Major Hepatobiliary Surgeries at National Liver Institute Hospital
	دراسة وبااية عن معدل انتشار العدوى الفطرية في حالات الجراحة العظمي بمعهد الكبد القومي
	سالى وحيد الخضرى
	2016

	59
	Sero-prevalence and Risk Factors of Hepatitis B and C among Prisoners in Shebin El-Kom Public Prison
	معدلات الاصابة وعوامل الخطورة للالتهابات الكبدية الفيروسية ( بي و سي ) بين نزلاء سجن شبين الكوم العمومي محافظة المنوفية 
	مروه على حسيب طاحون
	2016

	60
	Musculoskeletal Disorders among Field Workers in a Natural Gas Company Idku City, Bohira
	الاضطرابات العضلية الهيكلية بين العاملين بالحقول فى شركة للغاز الطبيعي مدينة ادكو-محافظة البحيرة
	محمد محسن حسن الخولى
	2016

	61
	Some Health Disorders in a Ceramic Manufacturing Factory, Queisna City- Menoufia Governorate
	بعض الاضطرابات الصحية فى مصنع للسيراميك - مدينة قويسنا - محافظة المنوفية
	اميره محمد على السيد عبد المنعم
	2016

	62
	Neurobehavioral and Hematological Health Disorders among Fuel Supply Stations’ Workers, Shebin El-Kom
	الاضطرابات السلوكية والعصبية واضطرابات الدم بين عمال محطات التموين بالوقود بمركز شبين الكوم (محافظة المنوفية)
	اسماء فتحى السيد زغلول
	2017

	63
	Epidemiology of Nocturnal Enuresis among Primary School Children {6-12 years} in Gharbia Governorate
	دزاسة وبائية لمرض التبول الليلي اللاإرادي بين
تلاميذ المدارس الابتدائية ) 12 6 عام( بمحافظة الغربية
	شيرين مرزوق درباله
	2018

	64
	Appropriateness of Admission and Stay at Menoufia University Hospitals
	ملاءمة الدخول والإقامة فى
مستشفيات جامعة المنوفية
	اسماء يحيى عبد الله شرف الدين
	2019



3

